

တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၤ-ခရံၣ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤသးစၢ်
လံာ်စီဆုံ-မၢ်ကူးၤးၤၤ
ထါသးဝံၣ်-၁၁၆၈

တၢ်ကတိၤလၢညါ

ခရံၣ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤသးစၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအဂီၢ်ဒီးကိးထီၣ်ဝဲလၢကဟ်စီဆုံသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.အနီၣ်ကစၢ်
ဒၣ်ဝဲမ့ၢ်ပုၤသးစၢ်တဂၤလၢအသးအိၣ်ဒၣ်ထဲ(၃၀)န့ၣ်မိၢ်ဖဲအကိးထီၣ်အပျီၢ်အဘီၣ်ဒ်သိးအကပိၣ်အခံအဂီၢ်န့ၣ်
လီၤ.

ဘၣ်မနုၤခရံၣ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤသးစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤအဂီၢ်လဲၣ်.ပုၤသးစၢ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးဂံၢ်ဘါသး
ဆူၣ်လၢကယုသ့ၣ်ညါတၢ်အသိးမၤကွၢ်ဝဲ,ခရံၣ်သ့ၣ်ညါပုၤသးစၢ်တဖၣ်အန့ၣ်ဆၢၣ်သတးဒီးလိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ
အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအဂီၢ်လီၤ.ကူးၤဘုအလီၢ်အိၣ်အါမးမ့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအိၣ်စ့ၤဂၤလီၤ.လူၤ၁၀:၂
မ့ၢ်မတၤသးစၢ်တဖၣ်န့ၣ်ဟူခရံၣ်အတၢ်ကိးဒီးကစံးဆၢဝဲကွၢ်ကွၢ်ယၤလီၤ.မၤလီၤယၤတက့ၢ်န့ၣ်လဲၣ်.

ခရံၣ်ကိးထီၣ်ဒီပုၤဝဲခံၣ်လၢအမ့ၢ်စီၤရံၣ်မိၢ်ဒီးအဒီပုၤဝဲခံၣ်အၣ်ဒုးဖဲအမၤညၣ်လၢပိၣ်လဲၣ်ကၤလံၤလၢအက
တီၢ်ဒီးစံးဝဲ 'ပိၣ်ယခံတက့ၢ်'ဒီးယကဒုးကဲထီၣ်သုလၢပုၤမၤညၣ်ပုၤကညီဖိလီၤ.မၢ်ကူးၤးၤၤ-၁၆-၁၈အဝဲသ့ၣ်ဟး
သဒၣ်အစၤတဖၣ်ဒီးပိၣ်ထီၣ်ယုၣ်ရူၤ.အခံတဘျီယီလီၤ.ဘၣ်မနုၤယုၣ်ရူၤ.ကိးထီၣ်ပုၤခံၣ်လဲၣ်.မ့ၢ်လၢအသ့ၣ်
ညါပုၤခံၣ်အံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်အယိခါ.ဒီပုၤဝဲခံၣ်အံၤအိၣ်ဒီးတၢ်သးကဆီသ့ထံၣ်ပုၤဂၤအတၢ်လိၣ်အိၣ်ဒီး
တၢ်ဒိကန့ၣ်အယိဖဲတၢ်ကိးထီၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးပိၣ်ထီၣ်ဝဲတဘျီယီန့ၣ်လီၤ.

(၁)ခရံၣ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤသးစၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်

ခရံၣ်တလိၣ်ဘၣ်ပုၤသးစၢ်ကိးဂၤဒဲးဘၣ်.လိၣ်ဘၣ်ဝဲပုၤသးစၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်န့ၣ်လီၤ.မ့ၢ်အဂ့ၢ်ဒ်လဲၣ်
တၢ်ဒိကန့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်မးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲကသ့လီၤ.

ဒီပုၤဝဲခံၣ်အံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်လီၤ.ဘၣ်မနုၤပစံးသ့လဲၣ်.ခရံၣ်ကိးထီၣ်အဝဲသ့ၣ်တဘျီယီပာ်တၢ်အတၢ်ဖိ
တၢ်လံၤဒီးပိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ.တသံးခိၣ်သံးခိၣ်ဒီးကတိၤအါတၢ်ဘၣ်.မ့ၢ်မဆါတန့ၣ်အံၤခရံၣ်လိၣ်ပဝဲသးစၢ်တဖၣ်လၢ
အအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်သပုၤပုၤလီၤ.မၤပပိၣ်ထီၣ်အခံခိဖျိပတၢ်အိၣ်ဖျိ,တၢ်ကရၢကရိတဖၣ်လီၤ.မ့ၢ်ပဒိကန့ၣ်ပ
ကစၢ်အတၢ်ကိးပုၤဒ်စီၤရူၤမူၤအလးအသိးန့ၣ်ခါ.မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဒီးပကဆုးကွၢ်အတၢ်ကိးဒ်စီၤယိၤနါအသိးတခီ
န့ၣ်ခါ.ခရံၣ်စံးဝဲဒၣ်ဖဲဒၣ်ယလိၣ်သုတဖၣ်န့ၣ်သ့မ့ၢ်မၤဒီးသ့မ့ၢ်ယတံၤသကိးလီၤ.(ယိၤ၁၅:၁၄)

(၂)ခရံၣ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤသးစၢ်လၢကဟ်စီဆုံသး

ခရံၣ်အမဲၣ်ဟးဝုၤဝီၤသကုၤဆးဒီးကွၢ်တၢ်လီၤ.မ့ၢ်ထံၣ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်,သ့ပာ်စီဆုံအသးဒီးက
ကိးဝဲဒ်သိးကမၤသကိးတၢ်ဒီးအိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ခရံၣ်ယုထါစီၤရံၣ်မိၢ်ဒီးအဒီပုၤဝဲခံၣ်အံၤန့ၣ်ပျီၢ်လဲၣ်အဂ့ၢ်
န့ၣ်ကဟ်စီဆုံအသးဒီးမၤဝဲန့ၣ်ခရံၣ်သ့ၣ်ညါအယိကိးထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပာ်စီဆုံသးစံးတၢ်န့ၣ်တမ့ၢ်လၢပဝုၤပဝါ,ပလၢပုၤအယိဘၣ်.မ့ၢ်တခီမ့ၢ်ပထံၣ်လီၤ.က့ၤပသးဒ်ပမ့ၢ်တၢ်အ
သိးကျဲးစးဘျီက့ၤပသးဒီးအးလီၤပသးဆူခရံၣ်အစုပူၤလၢာ်လၢာ်ဆုဆုတခီလီၤ.တုၤမ့ၢ်ပထံၣ်လီၤ.က့ၤပတၢ်ဂံၢ်

စာဘိစာဒီးယွၤကမၤကဆိက့ၤအီၤမၤသီက့ၤအီၤဒီးဒ်သီးအလၢကပိၤကအိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲအဂီၢ်အယိအလီၢ်အိၣ်လၢပကဟ်စီဆုံက့ၤပသးလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၃)ခရံၣ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤသးစၢ်လၢကဒီးသူအသးလၢအတၢ်မၤဂီၢ်.

တၢ်ဒီးသူပသးန့ၣ်ပတမ့ၢ်ပုၤလၢလီၤသ့ပသးဘၣ်.မ့ၢ်ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်လိၣ်လၢတၢ်မၤတခါခါဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်သးဆူၣ်သးဂဲၤလၢပကမၤအီၤအဂီၢ်တခါလီၤ.ဝဲခရံၣ်ကိးထီၣ်ဒီပုၤဝဲၣ်ခံၣ်အံၤဒီးစံးဝဲလၢအကဒုးမၤအီၤလၢပုၤမၤညၣ်ပုၤကညီန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်တသ့ၣ်ညါခရံၣ်အဲၣ်ဒီးစံးမနုၤလဲၣ်န့ၣ်ဘၣ်.တၢ်မၤအံၤမ့ၢ်တၢ်အသီလၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်လီၤ.

မ့ၢ်ဆၢကတီၢ်လၢခရံၣ်မၤန့ၣ်တၢ်လုပစီလၢပုၤမုၢ်ကနၢဝဲၤသီသီဒီးလၢကစးထီၣ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအဂီၢ်န့ၣ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤဖိအယိကိးထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.မ့ၢ်တၢ်မၤအသီတကးဘၣ်.သ့ၣ်ညါဝဲလၢပုၤပိၤခရံၣ်ခံတအိၣ်ဒီးဘၣ်အယိပိၤထီၣ်ဝဲဒၣ်အခံတဘျီယီန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤလၢခံ

ခရံၣ်ဟ်လီၤတဲာ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤဖးဒိၣ်ဒ်သီးပဝဲလၢအစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအီၤတဖၣ်ကမၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်က့ၤအီၤအဂီၢ်လီၤ.ခရံၣ်ကိးပုၤအဲၣ်ဒီးသူပုၤလၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤဖးဒိၣ်အဂီၢ်အဂ့ၢ်ဒ်အံၤလိၣ်ဘၣ်ဝဲပပုၤသးစၢ်တၢ်သဘျုး,တၢ်ယံတၢ်လၢ,ဂံၢ်ဘါဒီးတၢ်လၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.မ့ၢ်ပအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်တၢ်ဟ်စီဆုံပသးဒီးဆၢဒီးသူပသးကစီဒီဒါ.မ့ၢ်မတၢ်ကစံးကွၢ်ကွၢ်ယၤလီၤမၤလီၤယၤတက့ၢ်န့ၣ်လဲၣ်.